

**Mountain City Obedience Club  
&  
Lakeshore Dog Training Association  
are proud to present**

**A competitive obedience  
seminar with  
Ward Falkner  
October 22 & 23, 2016**

**The event will take place at:**

**Entrepôt Ile des Sœurs,  
800 chemin du Golf  
(entrance via 810),  
Ile des Sœurs, QC H3E 1A8  
(MCOC's training facility)**

**The seminar will be held in English**

**Limited two-day working spots  
Unlimited one and two-day audit  
spots, to the capacity of the venue**



**The seminar will run from  
8:30 am to 5:00 pm with a  
one-hour lunch break.**

**Fee includes coffee, water, snack breaks and lunch.**

# **Training for Accuracy, Speed, Style & Endurance**

**Day 1:**

- How dogs learn & how to apply the learning process to training for the competitive obedience ring
- Using play training to create a positive attitude in your dog
- How dogs play & how/why they must learn to play with the handler; "Making Yourself the Ultimate Reward"
- Setting a "want to" rather than "have to" attitude in your dog
- Puppy: working the 'basics' and utility exercises
- Ward's methodology for all the exercises, Novice through to Utility

**Day 2:**

- Applying the techniques in individual problem solving



## **Meet Ward:**

- Winner 2011 & 2012 AKC/Eukanuba National Obedience Invitational and awarded title of National Obedience Champion
- #1 All-Breeds Canada 1999 - GMOTCh, OTCh Simaril Slater - first GMOTCh awarded in Canada
- # 1 All Breeds Canada 2008 - NOC, GMOTCh, OTCh Spirit's Zim Zam Zoom UDX6, OM4 - youngest dog to achieve the GMOTCh at two years of age
- Ranked in Canada's Top Ten All Breeds for 10 years
- Over 250 High in Trial and 60 perfect scores of 200 - unequaled in the history of Canadian obedience competitions
- Golden Retriever Club of Canada National Specialty - High in Trial 2008, 2009, 2011, 2012 - three times with perfect 200's
- AKC/Eukanuba National Obedience Invitational invitee and participant - 2008, 2009, 2010, 2011, 2012
- Member Obedience Hall of Fame - Golden Retriever Club of Canada
- Only team in history to have won the AKC National Obedience Invitational and to have ranked #1 in Canada

# Competitive obedience seminar with Ward Falkner « Training for Accuracy, Speed, Style & Endurance »

Presented by Mountain City Obedience Club & Lakeshore Dog Training Association

## October 22 & 23, 2016



Working Spot – Saturday & Sunday  
October 22 & October 23

\$ 295



Audit Spot – Saturday October 22 only

\$ 100

Audit Spot – Sunday October 23 only

\$ 100

Audit Spot – Both October 22 & 23

\$ 150

The seminar will run from 8:30 am to 5:00 pm with a one-hour lunch break.

Fee includes coffee, water, snack breaks and lunch.

Please bring a chair.

Name \_\_\_\_\_

Address \_\_\_\_\_

City \_\_\_\_\_ Province \_\_\_\_\_ Postal Code \_\_\_\_\_

Telephone \_\_\_\_\_ E-Mail \_\_\_\_\_

*Please provide working team information:*

Dog's call name \_\_\_\_\_ Breed \_\_\_\_\_ Age \_\_\_\_\_ Training Level \_\_\_\_\_

Registrations will be confirmed upon receipt of a completed, signed registration form and payment in full, on a first come, first served basis. Cancellations will be accepted prior to October 8th contingent upon our ability to fill the spot. Cheques or money orders should be payable to:

**Mountain City Obedience Club**

*No postdated cheques please.*

Mail the registration form and cheque to: Sharon Gibbons, 67 Seventh Avenue, Pincourt, Qc J7W 5K2

Questions can be directed to Sharon at: [info.falkner2016@gmail.com](mailto:info.falkner2016@gmail.com)

The undersigned acknowledges and understands that the dog training activities undertaken involve potential risk of personal injury and injury to personal property including dogs which may result from the undersigned's participation in dog training activities. The undersigned agrees to hold the organizing committee, the organizations which it represents, including its members, officers and directors, owners of premises upon which the event is held and their employees, harmless from any claim for loss or injury which may be alleged to have been caused directly or indirectly to any person or thing while in or upon the event premises, or grounds, or near any entrance, howsoever such injuries, death or damage to property may be caused or may have been alleged to have been caused by the aforementioned parties or any of their employees or agents, or any other person.

I have read and understood the terms of this agreement before signing it. I understand that by signing this agreement, I limit my legal rights and I sign this agreement voluntarily and willingly.

Signature \_\_\_\_\_ Date \_\_\_\_\_

Le Club d'obéissance Mountain City  
&  
L'Association des dresseurs de  
chiens Lakeshore  
sont fiers de vous présenter

Séminaire sur l'obéissance  
de compétition avec  
**Ward Falkner**  
le 22 & 23 octobre, 2016

Cet évènement  
se tiendra à :

Entrepôt Ile des Sœurs,  
800 chemin du Golf  
(entrée via 810),  
Ile des Sœurs, QC H3E 1A8  
(site d'entraînement MCOC)

Ce séminaire sera présenté en  
anglais seulement

Places limitées pour participants  
travaillant avec leur chien (2 jours)

Places illimitées pour les auditeurs  
(1 ou 2 jours), jusqu'à concurrence  
maximale de la salle



Ce séminaire sera de  
8h30 à 17h00 incluant  
une heure pour le dîner.

Le prix comprend le café, l'eau, des collations et le dîner.

# Training for Accuracy, Speed, Style & Endurance

Jour 1:

- Comment les chiens apprennent & comment appliquer ce processus d'apprentissage lors de l'entraînement en vue d'aller en compétition
- Créer un entraînement enjoué afin d'obtenir une attitude positive chez notre chien
- Comment les chiens jouent & comment et pourquoi ils doivent apprendre à jouer avec le manieur « Devenir Soi-Même la Récompense Ultime »
- Établir chez notre chien l'attitude du « je veux » plutôt que du « je dois »
- Chiot : travailler la « base » et les exercices d'utilité
- La méthodologie de Ward pour tous les exercices, de la classe Novice à Utilité

Jour 2 :

- Application des techniques pour solutionner des problèmes individuels



## Son Parcours :

- Gagnant 2011 & 2012 « AKC/Eukanuba National Obedience Invitational » et gagnant du titre de championnat national en obéissance
- #1 toutes races au Canada en 1999 – GMOTCh, OTCh Simaril Slater – premier GMOTCh décerné au Canada
- #1 toutes races au Canada en 2008 – NOC, GMOTCh, OTCh Spirit's Zim Zam Zoom UDX6, OM4 – le plus jeune chien à avoir atteint son titre GMOTCh à l'âge de 2 ans
- Classé au Canada dans les 10 meilleurs toutes races pendant 10 ans
- Plus de 250 « plus haut pointage » et 60 pointages parfaits de 200 – inégalé dans l'histoire canadienne en compétition d'obéissance
- Spécialité nationale du Club Golden Retriever du Canada – plus haut pointage 2008, 2009, 2011, 2012 – 3 pointages parfaits de 200
- Invité et participant 2008, 2009, 2010, 2011, 2012 au « AKC/Eukanuba National Obedience Invitational »
- Membre du temple de la renommée en obéissance – Club Golden Retriever du Canada
- Seule équipe de l'histoire à avoir gagné le « AKC National Obedience Invitational » et s'être classé #1 au Canada

# Séminaire sur l'obéissance de compétition avec Ward Falkner « Training for Accuracy, Speed, Style & Endurance »

Présenté par : Le Club d'obéissance Mountain City & L'Association des dresseurs de chiens Lakeshore

## le 22 et 23 octobre 2016



Participant avec chien – samedi et dimanche  
22 octobre et 23 octobre

295 \$



Auditeur - samedi, 22 octobre seulement

100 \$

Auditeur - dimanche, 23 octobre seulement

100 \$

Auditeur - 22 et 23 octobre (deux jours)

150 \$

Ce séminaire sera de 8h30 à 17h00 incluant une heure pour le dîner.

Le prix comprend le café, l'eau, des collations et le dîner.

S.V.P. Apportez votre chaise

Nom \_\_\_\_\_

Adresse \_\_\_\_\_

Ville \_\_\_\_\_ Province \_\_\_\_\_ Code Postal \_\_\_\_\_

Numéro de téléphone \_\_\_\_\_ Courriel \_\_\_\_\_

*Informations relatives de l'équipe participante :*

Nom du chien \_\_\_\_\_ Race \_\_\_\_\_ Âge \_\_\_\_\_ Niveau du chien \_\_\_\_\_

L'enregistrement sera confirmé dès la réception du formulaire dûment complété, signé, incluant le paiement complet.

Premier arrivé, premier servi. Les annulations seront acceptées jusqu'au 8 octobre 2016 à condition que nous soyons en mesure de combler la place. Libeller votre chèque ou mandat-poste à :

Club d'obéissance Mountain City

*Aucun chèque postdaté ne sera accepté.*

Faire parvenir votre formulaire et paiement à : **Sharon Gibbons, 67, 7ème Avenue, Pincourt, Qc J7W 5K2**

Toutes questions peuvent lui être envoyées à l'adresse courriel suivante : [info.falkner2016@gmail.com](mailto:info.falkner2016@gmail.com)

Je soussigné reconnait et comprend que participer à l'activité canine décrite ci-mentionnée comporte certains risques, y compris, sans s'y limiter, des risques de blessures (y compris des blessures graves et la mort) pour moi-même, le chien, un autre chien sous ma responsabilité, ou un risque potentiel de dommages aux biens de la propriété ou sur les lieux de la propriété, ou autres pertes. Je renonce à toute réclamation que je peux avoir maintenant et dans le futur et je dégage de toute responsabilité les clubs organisateurs et ses dirigeants, administrateurs, directeurs, comités, représentants, employés, bénévoles ou agents, et je consens à ne pas intenter de poursuite contre eux en cas de blessures, de décès, de dommages aux biens de la propriété ou sur les lieux de la propriété ou autres pertes que moi ou mes personnes apparentées peuvent avoir subis, qu'elle qu'en soit la cause, y compris la négligence, des fautes et des erreurs de jugement quelconques.

J'ai eu la possibilité de lire et de comprendre les modalités de cette entente avant de la signer et je l'ai fait en toute connaissance de cause. Il est entendu qu'en signant cette entente, je restreins mes droits légaux et je signe cette entente volontairement et de plein gré.

Signature \_\_\_\_\_ Date \_\_\_\_\_